

Спецификация и материал контрольной работы для обучающихся 9 класса

Итоговая работа по английскому языку состоит из двух частей. Часть I содержит задание по чтению. Часть II содержит задания по лексическому и грамматическому материалу, изученному в 9 классе одно задание по содержанию текста (Reading) и три лексико-грамматических задания (UseofEnglish) всего 4 задания:

Два задания с выбором ответа (ВО),)Одно задание с кратким ответом(КО) и одно задание с развернутым ответом (РО).

Задание 1, части I и задания 1, части II – задания базового уровня (А). Задание 2 части II – задание повышенного уровня (В). Задание 3 части II – высокого уровня (С)

На выполнение всей работы отводится 45 минут Каждое верно выполненное задание уровня А оценивается в 1 балл,

уровня В – 2 балла, уровня С – 3 балла.

Максимальный балл за выполнение всей работы -37 баллов

Уровень А-12 баллов

Уровень В – 10 баллов

Уровень С –15 баллов

Критерии оценивания: 80-100% максимальной суммы баллов- оценка»5»

(29-37 баллов)

60-79% - оценка «4» (22-28 баллов)

40-59% - оценка «3» (14-21 баллов)

0-39% - оценка «2» (0-13 баллов)

I. Reading

1вариант

Прочитай текст и выполни задания после него.

What pets do Russians have?

Most people in Russia love animals. A lot of them have got one or more, even in big cities. .

One survey shows that 45% of Russians have cats at home. People like cats – in Moscow there is the famous Cat Theatre and it is always full. Dogs are popular too – 36% of Russians have dogs and there are dogs show all over the country. The shows have prizes for different types of dogs. There is also a dog show programme on TV. Wild bird were once very common pets in Russia. Many people had wild birds from the forest in their homes. They feed the birds in March and April every year to celebrate spring. Now only 12% have birds as pets – there are mostly budgies. Goldfish are less popular now, too - only 4% of Russians have them as pets. And 10% of animal lovers have other pets. Some of these are small, friendly animals such as rabbits. Others are dangerous or rare pets like the spider you can see here.

Задание 1. Прочитайте текст. Определите, какие из приведенных утверждений соответствуют содержанию текста (True) какие не соответствуют (False)

1. The most popular pets are cats.
a) True b) False
2. 45% of people in cities have got cats.
a) True b) False
3. Dogs can win prizes at dog shows.
a) True b) False
4. Wild birds were popular pets some centuries ago.
a) True b) False
5. People freed their birds in spring.
a) True b) False
6. Goldfish are not very popular pets.
a) True b) False
7. A lot of people have rare pets.
a) True b) False

II Use of English

Задание 1. Выбери правильный вариант ответа.

1. I like _____ TV.
 - A. watch
 - B. watching
 - C. watches
2. _____ come to our party on Tuesday?
 - A. Can you to
 - B. Can you
 - C. Do you can
3. We _____ in the sea last year.
 - A. did swam
 - B. swim
 - C. swam
4. Lisa is _____ than Ann.
 - A. tallest
 - B. tall
 - C. taller
5. I _____ to France.
 - A. has never been
 - B. never was
 - C. have never been

Задание 2. Прочтите приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 1-5 так, чтобы они грамматически соответствовали содержанию текста.

1. Edmund and Lucy. This story happened to _____ when they had to leave their home city, London, during the war. THEY
2. They _____ to the house of an old Professor who lived in the country, ten miles from the nearest railway station. SEND
3. He _____ a wife and he lived in a very large house with a housekeeper. NOT/HAVE
4. He himself was a very old man with white hair which grew over most of his face as well as on his head. The children liked him almost at once. Only Lucy, who was the _____ of them, felt a little afraid of him. YOUNG
5. On their _____ evening, after dinner, they said good night to the Professor and went upstairs. It was the largest house they had ever seen, so Peter suggested exploring it in the morning. ONE

Задание 3. Раскройте скобки, поставив глаголы в правильную форму.

1. A lot of boys (to like) football.
2. My father (to read) newspapers to get information about political life.
3. What (she/usually/to do) in the morning?
4. It (not/often/to rain) in this part of the country.
5. It (to rain) cats and dogs. Take your umbrella.